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Z A P I S N I K 

sa 49. sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 

Skupštine Crne Gore 

održane 23. novembra 2015. godine 

 

 

     Sjednica je počela u 10 sati i 10 minuta. 

Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 

 Sjednici su prisustvovali zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica i članovi Odbora: 

mr Milutin Simović, Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić 

i Velizar Kaluđerović. Sjednici je, u svojstvu zamjene člana Odbora Darka Pajovića prisustvovao 

poslanik Srđan Perić.  

 Sjednici su, po pozivu, prisustvovali: ispred Ministarstva za informaciono društvo i 

telekomunikacije - generalni direktor Direktorata za informatičku infrastrukturu Kenan Duraković; 

ispred Ministarstva unutrašnjih poslova -  generalni direktor Direktorata za vanredne situacije 

Mirsad Mulić, načelnik Direkcije za civilnu zaštitu i humanitarnu pomoć u Direktoratu za 

vanredne situacije Ljuban Tmušić i samostalna savjetnica I u Direktoratu za vanredne situacije 

Branka Bracović; i ispred Ministarstva ekonomije - načelnik Direkcije za politiku i režim spoljne 

trgovine mr Kadrija Kurpejović.  

  

Saglasno prethodno upućenom zahtjevu, sjednici su prisustvovali predsjednik Unije 

slobodnih sindikata Crne Gore Srđa Keković i predsjednik Strukovnog sindikata vatrogasaca Crne 

Gore Milan Bojović. 

 

Takođe, shodno ranije podnijetom zahtjevu, sjednici je ispred Instituta Alternativa 

prisustvovala saradnica na projektima Aleksandra Vavić. 

 

Prije prelaska na utvrđivanje dnevnog reda, član Odbora Velizar Kaluđerović je predložio 

da se u dnevni red uvrsti posebna tačka: Donošenje Odluke o kontrolnom saslušanju ministra 

unutrašnjih poslova i direktora Uprave policije u vezi sa dešavanjima na građanskim protestima 

24. oktobra  2015. godine. On je takođe predložio da Odbor zatraži dobijanje detaljne informacije 

koja bi pratila kontrolno saslušanje u vezi sa predmetnim pitanjem, smatrajući da na sjednicu treba 

pozvati i Vrhovnog državnog tužioca. 

 

U raspravi su učestvovali: Mevludin Nuhodžić, Snežana Jonica i Obrad Mišo Stanišić.  

 

Predsjednik Odbora Mevludin Nuhodžić je ukazao da će, shodno dosadašnjoj praksi, a u 

fokusu zaključaka 4 i 5 sa 48. sjednice kojima je Odbor obavezao sve nadležne institucije da u 

okviru svojih nadležnosti preduzmu odgovarajuće mjere povodom događaja na protestima od 24. 

oktobra, Odbor zatražiti da se dostave sve informacije, i potom se dogovoriti oko forme tretiranja 

dobijenih informacija. 

 

Zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica je podsjetila da je zatražila od ministra 

unutrašnjih poslova mr Raška Konjevića da joj, na osnovu Zakona o parlamentarnom nadzoru u 

oblasti bezbjednosti i odbrane, dostavi potrebna dokumenta, podatke i informacije vezane za 



 2 

aktivnosti policije prilikom uklanjanja bine i šatora sa Bulevara Svetog Petra Cetinsjkog i 

održavanja protesta Demokratskog fronta. Ukazala je da je 23. oktobra tekuće godine poslala 30 

pitanja ministru Konjeviću, koja se odnose na događaje 17. i 18. oktobra, a da ja potom 29. 

oktobra dostavila još 21 pitanje koje se odnosi na događaje od 24. i 25. oktobra, čija pitanja se 

uglavnom odnose na postupanje policije povodom protesta 24. oktobra u Podgorici. Obavijestila je 

predsjednika i članove Odbora da nakon mjesec dana nije dobila nijedan odgovor, niti informaciju 

od ministra Konjevića i zatražila da Odbor potencira činjenicu da nakon mjesec dana nije 

ispoštovan Zakon o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane. Jonica je saopštila 

je da je potrebno na novoj sjednici u svijetlu svih novih informacija ponovo kvalitetno sagledati 

sklop informacija i sveobuhvatnije pristupiti predmetnom pitanju.  

Član Odbora Obrad Mišo Stanišić je apostrofirao da se zaključci Odbora moraju poštovati i 

da se raspravom u Odboru i na plenarnom zasijedanju doprinosi rješavanju problema. 

Nakon sprovedene rasprave, za sjednicu je većinom glasova (6 „za“, Snežana Jonica 

„protiv“, Velizar Kaluđerović „uzdržan“) utvrđen sljedeći 

 

D N E V N I  R E D: 

 

1. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 

INFORMACIONOJ BEZBJEDNOSTI 

2. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O ZAŠTITI I 

SPAŠAVANJU 

3. GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O SPOLJNOJ TRGOVINI KONTROLISANOM ROBOM 

ZA 2014. GODINU 

4. TEKUĆA PITANJA 

 

Prije prelaska na raspravu po tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je podsjetio na 

član 6 stav 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane kojim je 

propisano da su sjednice Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a mogu biti i otvorene, odlukom 

većine prisutnih članova Odbora, u skladu sa zakonom, nakon čega su članovi Odbora jednoglasno 

donijeli odluku da 49. sjednica bude otvorena za javnost. 

 

Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu audio 

snimka toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan.  

  

Prva tačka dnevnog reda: PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA 

ZAKONA O INFORMACIONOJ BEZBJEDNOSTI  

 

Prije prelaska na raspravu o ovoj tački dnevnog reda, predsjednik Odbora je podsjetio da je 

Vlada Crne Gore, na sjednici od 29. januara 2015. godine, utvrdila Predlog zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o informacionoj bezbjednosti koji je, u smislu člana 41 Poslovnika Skupštine 

Crne Gore, dostavljen Odboru za bezbjednost i odbranu 30. juna 2015. godine.  
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Uvodno izlaganje o ovoj tački dnevnog reda, dao je generalni direktor Direktorata za 

informatičku infrastrukturu Kenan Duraković. On je naveo da su izmjenama i dopunama Zakona o 

informacionoj bezbjednosti predviđene aktivnosti radi uspostavljanja sistema zaštite od 

računarskih i bezbjedonosnih incidenata na internetu. Ukazao je da je predviđeno da Vlada Crne 

Gore obrazuje Savjet za informacionu bezbjednost radi unapređenja mjera u toj oblasti, kao i da 

članovi Savjeta budu predstavnici organa državne uprave za unutrašnje poslove, odbranu, 

pravosuđe, informacionu bezbjednost, tajne podatke i Agencije za nacionalnu bezbjednost i, po 

potrebi, drugih organa i institucija. Dalje je istakao da će se zadaci Savjeta za informacionu 

bezbjednost utvrditi aktom o njegovom obrazovanju, cijeneći da će se primjenom zakona regulisati 

cjelokupan način obezbjeđivanja informacione bezbjednosti u Crnoj Gori. Generalni direktor 

Direktorata za informatičku infrastrukturu je takođe naveo da je izmjenama i dopunama zakona 

predviđeno formiranje nadležnih tijela, kao i regulisanje njihovih međusobnih odnosa, način 

funkcionisanja i nadležnosti za njihov nadzor. Duraković je podsjetio da su u okviru integracionih 

procesa u Evropsku uniju i NATO, zahtjevi informacione bezbjednosti sadržani u programima 

NATO-a, Partnerstva za mir, Akcionog plana za članstvo, Sporazumu o stabilizaciji i 

pridruživanju u EU, kao i u bezbjedonosnoj politici NATO-a i EU i pratećim dokumentima 

bezbjedonosne politike. Zaključio je da se oblast informacione bezbjednosti, osim u okviru ovih 

integracionih procesa, tretira i u okviru međunarodnih bilateralnih Sporazuma o uzajamnoj zaštiti 

tajnih podataka. 

 

Zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica je saopštila da će podnijeti amandman na 

Predlog zakona koji će se odnositi na obavezu Savjeta za informacionu bezbjednost da jednom 

godišnje ili, ako se za to ukaže potreba, češće podnosi izvještaje o radu Odboru za bezbjednost i 

odbranu u svijetlu onoga što i jeste obaveza raznovrsnih oblika nadzora nad radom bezbjednosnih 

službi. Takođe, Jonica je izrazila interesovanje na kojem nivou se trenutno može definisati 

informaciona bezbjednost Crne Gore, odnosno računarska bezbjednost državnih organa Crne 

Gore; koje su prijetnje i izazovi i kakvi su stručni kapaciteti za zaštitu od izazova.   

 

Nakon  sprovedene rasprave, Odbor je na osnovu člana 21 Zakona o parlamentarnom 

nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, u vezi sa članom 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne 

Gore, Skupštini podnio 

 

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA 

ZAKONA O INFORMACIONOJ BEZBJEDNOSTI 

 

 Odbor je, u prisustvu predstavnika predlagača, razmotrio Predlog zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o informacionoj bezbjednosti i upoznao se sa razlozima koji su determinisali 

potrebu za definisanjem novih oblasti i instituta u skladu sa procesom evropskih i evroatlantskih 

integracija. 

 

 Saglasno raspravi koja je vođena, a imajući u vidu da se implementacijom ovog zakona 

reguliše cjelokupan način obezbjeđivanja informacione bezbjednosti u Crnoj Gori, kao suštinskog 

dijela sistema nacionalne bezbjednosti, ali i kao temelja izgradnje savremenog informatičkog 

društva, Odbor je većinom glasova odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o 

izmjenama i dopunama Zakona o informacionoj bezbjednosti. 
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Za Izvještaj u cjelini glasalo je sedam poslanika: Mevludin Nuhodžić, mr Milutin Simović, 

Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Suljo Mustafić i Velizar 

Kaluđerović, dok je Snežana Jonica bila uzdržana. 

 

 

Druga tačka dnevnog reda: PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA 

ZAKONA O ZAŠTITI I SPAŠAVANJU  

 

Prije prelaska na raspravu o ovoj tački dnevnog reda, predsjednik Odbora je podsjetio da je 

Vlada Crne Gore, na sjednici od 8. oktobra 2015. godine, utvrdila Predlog zakona izmjenama i 

dopunama Zakona o zaštiti i spašavanju koji je, u smislu člana 41 Poslovnika Skupštine Crne 

Gore, dostavljen Odboru za bezbjednost i odbranu 28. oktobra 2015. godine.  

 

Uvodno obrazloženje po temi dao je generalni direktor Direktorata za vanredne situacije 

Mirsad Mulić. 

 

Predsjednik Unije slobodnih sindikata Crne Gore Srđa Keković je izjavio da je Strukovni 

sindikat vatrogasaca Crne Gore učestvovao u Radnoj grupi koja je radila na pripremi izmjena i 

dopuna  Zakona  o zaštiti i spašavanju i izrazio nezadovoljstvo sa pojedinim ponuđenim 

rješenjima, ocjenjujući da su ista u suprotnosti sa onim što je na nivou Radne grupe dogovoreno. 

  

Shodno navedenom, predsjednik Unije slobodnih sindikata Crne Gore je istakao da je 

važećim Zakonom o zaštiti i spašavanju, u članu 18, propisano da se profesionalnim spasiocima, 

zbog posebnih uslova rada, težine, prirode poslova i njihove šetnosti po zdravlje, staž osiguranja 

računa u uvećanom trajanju, četiri mjeseca za svakih 12 mjeseci provedenih na radu, kao i da je s 

tim u vezi na nivou Radne grupe dogovoreno da navedena odredba treba da ostane u Zakonu o 

zaštiti i spašavanju, tim prije kada se ima u vidu značaj, težina i opasnost poslova koje obavljaju 

vatrogasci-spasioci. Keković je ukazao da prethodno i iz razloga što je Vlada Crne Gore pokušala 

da podzakonskim aktom umanji ovu beneficiju vatrogascima-spasiocima, propisujući da im se staž 

osiguranja računa u uvećanom trajanju, dva mjeseca za svakih 12 mjeseci provedenih na radu, 

koja odredba je osporena od strane Ustavnog suda u postupku ocjenjivanja njene ustavnosti i 

zakonitosti, smatra da se razlozi, kojima se obrazlaže brisanje člana 18 važećeg Zakona, ne 

ogledaju u potrebi regulisanja ovog pitanja jedinstvenim aktom, već u namjeri da se ova beneficija 

umanji vatrogascima-spasiocima, što smatra nedopustivim. 

 

Takođe, Keković je istakao da stres koji vatrogasci-spasioci doživljavaju veoma često kao 

neizostavni dio prirode posla koji obavljaju (prilikom pružanja pomoći ugroženom i nastradalom 

stanovništvu; gašenja požara i spašavanja prilikom požara; spašavanja iz ruševina, zemljanih 

klizišta i sniježnih lavina; spašavanja prilikom poplava i drugih vremenskih nepogoda i ekoloških i 

drugih nesreća na moru, rijekama i jezerima; spašavanja u planinama; spašavanja u jamama; 

spašavanja prilikom saobraćajnih nesreća; spašavanja prilikom udesa i nezgoda u civilnom 

vazduhoplovstvu; spašavanja prilikom rudarskih nesreća), ostavlja neumitan trag i posljedice na 

zdravlje vatrogasaca-spasioca. Dodao je da za njih dodatan stres čine i obavezni periodični 

ljekarski pregledi nakon kojih, uvijek, mogu da budu oglašeni nesposobnim za obavljanje poslova 

vatrogasca-spasioca. Shodno navedenom, istakao je da način kako je preciziran stav 2 člana 46c, 
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čiju promjenu predlaže Strukovni sindikat vatrogasaca Crne Gore, ne pruža adekvatnu zaštitu 

vatrogascima-spasiocima u prethodno navedenoj situaciji, jer podrazumijeva stavljanje na 

raspolaganje u trajanju od najduže 6 mjeseci nakon čega prestaje radni odnos po sili zakona (član 

130 i 132 Zakona o državnim službenicima i namještenicima). Zbog pomenutih razloga, 

predsjednik Unije slobodnih sindikata Crne Gore je naglasio da je neophodno zaštiti vatrogasca-

spasioca kada dode u situaciju da njegove psiho-fizičke sposobnosti ne dozvoljavaju dalje 

obavljanje njegove profesije, što je posebno očekivano i evidentno u poznijim godinama, kako bi 

bili motivisani da predano obavljaju svoju dužnost koja prilikom svakog dejstva podrazumijeva 

rizikovanje sopstvenog života da bi se spasili drugi životi i društveno dobro. 

 

Imajući u vidu težinu i opasnost posla koji obavljaju zaposleni u službama zaštite koji rade 

na operativnim poslovima, predsjednik Strukovnog sindikata vatrogasaca Crne Gore Milan 

Bojović je naveo da je, na nivou Radne grupe, ocijenjeno neophodnim uvećati zarade zaposlenima 

na tim poslovima u odnosu na zarade zaposlenih u ostalim organima lokalne uprave. Saopštio je 

da SSVCG smatra da, kada su u pitanju vatrogasci-spasioci, to uvećanje treba da bude u iznosu od 

30%, tim prije što, kako je istakao, i sa tim uvećanjem zarade vatrogasaca-spasioca neće dostići 

nivo prosječne zarade u Crnoj Gori.  

 

Bojović je pojasnio da poslovi vatrogasca-spasioca podrazumijevaju dejstvovanje u raznim 

situacijama u kojima, od nivoa psiho-fizičkih sposobnosti vatrogasca-spasioca, zavisi kako njegov, 

tako i život lica koje spašava ili efikasnost u spašavanju ugroženog društvenog dobra. S tim u vezi, 

ukazao je da je prirodan  i sasvim očekivan proces opadanja psiho-fizičkih sposobnosti zaposlenog 

sa povećanjem godina starosti. Istakao je da je zbog pomenutih razloga SSVCG na Radnoj grupi 

predložio unošenje člana kojim bi se predvidjela gornja granica starosti do koje se može 

pretpostaviti da će vatrogasac-spasilac biti psiho-fizički sposoban da uspješno obavi svoju 

dužnost, te da nakon sticanja tog uslova može da ide u punu starosnu penziju i istovremeno 

ocijenio da način na koji je od strane predlagača formulisan član 46e u potpunosti obesmišljava 

suštinu koja se htjela postignuti predlogom SSVCG, smatrajući da je stoga neophodno brisati ovaj 

član. 

 

U raspravi su učestvovali: Mevludin Nuhodžić, Obrad Mišo Stanišić, Velizar Kaluđerović, 

Snežana Jonica, Suljo Mustafić i Radivoje Nikčević. 

 

Nakon  sprovedene rasprave, Odbor je na osnovu člana 21 Zakona o parlamentarnom 

nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, u vezi sa članom 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne 

Gore, Skupštini podnio 

 

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA 

ZAKONA O ZAŠTITI I SPAŠAVANJU 

 

Odbor je u prisustvu predstavnika predlagača ramotrio Predlog zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o zaštiti i spašavanju.  
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Tokom rasprave, posebna pažnja je bila posvećena predviđenim mjerama koje imaju za cilj 

stvaranje efikasnog i funkcionalnog sistema zaštite i spašavanja kroz obezbjeđivanje stabilnog 

izvora finansiranja, u cilju pružanja adekvatnog odgovora na potencijalne rizike i prijetnje, 

naročito u svijetlu usvojenih zaključaka na 41. sjednici, održanoj 3. jula 2015. godine, prilikom 

razmatranja Izvještaja o stanju sistema zaštite i spašavanja u Crnoj Gori u 2014. godini i iskazane 

podrške Odbora preduzetim i budućim aktivnostima na planu uspostavljanja adekvatnog 

zakonskog okvira kroz izmjene i dopune Zakona o zaštiti i spašavanju u cilju obezbjeđenja 

pravnih pretpostavki za potpuno funkcionisanje navedenog sistema. 

 

U kontekstu rasprave i iznijetih sugestija Odbor je usvojio: 

 

Z A K LJ U Č A K 

Odbor   je   ocijenio da dosadašnji  model  funkcionisanja  ima  određenih nedostataka što 

se potvrđuje kroz različite zarade, uniforme, tretman i finansiranje pripadnika vatrogasnih službi.  

Na  osnovu  iznijetog,  a u   cilju   podizanja   nivoa racionalnosti  i  efikasnosti daljeg  rada, Odbor 

sugeriše Vladi Crne Gore da  razmotri mogućnost objedinjavanja sistema kako bi svi pripadnici  

imali  ista  prava  i  obaveze, kao  i da Vlada  Crne Gore -Ministarstvo unutrašnjih poslova treba 

da izradi elaborat i kroz formu objedinjavanja ovih službi riješi iznijeto pitanje. 

  

Na bazi sprovedene rasprave, Odbor je jednoglasno odlučio da predloži Skupštini da usvoji 

Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti i spašavanju sa sljedećim 

amandmanima: 

Amandman I 

 

 U članu 22 Predloga zakona, kojim se mijenja član 36 važećeg Zakona, u stavu 1 poslije 

alineje 9 dodaje se nova alineja koja glasi: 

„-podnosi izvještaj Skupštini Crne Gore i predsjedniku Crne Gore o vrsti, uzroku i veličini 

nastalog vanrednog stanja, o preduzetim mjerama i aktivnostima na zaštiti i spašavanju i o 

procjenama vezanim za dalji mogući razvoj situacije;“. 

 

OBRAZLOŽENJE: 

 

Imajući u vidu da je članom 82 stav 1 tačka 4 Ustava Crne Gore propisano da Skupština Crne 

Gore proglašava ratno i vanredno stanje, kao i da član 36 važećeg Zakona o zaštiti i spašavanju u 

alineji 8 utvrđuje navedenu obavezu Vlade Crne Gore, usvajanje ovog amandmana smatramo 

cjelishodnim. 

Amandman II 

 

U članu 23 Predloga zakona, kojim se mijenja član 37 važećeg Zakona, u stavu 1 alineji 15 

poslije riječi: „u oblasti bezbjednosti i odbrane“ dodaju se zarez i riječi: „do kraja prvog kvartala 

tekuće za prethodnu godinu“. 

 

OBRAZLOŽENJE: 

 

Imajući u vidu da odredba člana 7 stav 1 tačka 3 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti 

bezbjednosti i odbrane propisuje da Odbor u vršenju parlamentarnog nadzora razmatra godišnje 
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izvještaje o radu Ministarstva odbrane i Vojske Crne Gore, Agencije za nacionalnu bezbjednost, 

Uprave policije i Ministarstva unutrašnjih poslova, koji se Odboru dostavljaju do kraja prvog 

kvartala tekuće za prethodnu godinu, navedeno rješenje smatramo cjelishodnim. 

 

Amandman III 

 

U članu 19 Predloga zakona kojim se, između ostalih, mijenja član 35 važećeg Zakona stav 3 

ovog člana mijenja se i glasi: 

 

“Planovi iz st. 1 i 2 ovog člana, naročito sadrže podatke o: 

- mjerama za zaštitu i spašavanje; 

- ljudskim i materijalnim resursima operativnih jedinica koji se angažuju; 

- ljudskim i materijalnim resursima državnih organa, organa državne uprave i organa opštine, 

privrednih društava, drugih pravnih lica i preduzetnika koji se mogu angažovati na zaštiti i 

spašavanju; 

- mobilizaciji i aktiviranju operativnih jedinica; 

- načinu rukovođenja i koordiniranja u aktivnostima zaštite i spašavanja; 

- zadacima operativnih jedinica i drugih učesnika zaštite i spašavanja; 

- načinu održavanja reda i bezbjednosti prilikom sprovođenja aktivnosti za zaštitu i spašavanje; 

- načinu informisanja javnosti; 

- saradnji sa drugim opštinama ili državama prilikom prijema i pružanju pomoći u zaštiti i 

spašavanju; 

- načinu obezbjeđivanja finansijskih sredstava za sprovođenje plana; 

- drugim mjerama i aktivnostima potrebnim za sprovođenje zaštite i spašavanja.” 

 

OBRAZLOŽENJE: 

  

Usvajanje navedenog amandmana smatramo cjelishodnim iz razloga postizanja pune pravne 

preciznosti odredbe zakona. 

 

Amandman IV 

 

U članu 61 Predloga zakona, kojim se poslije člana 120 važećeg Zakona dodaju dva nova 

člana, u članu 120a riječi: „člana 35ć stav 3“ zamjenjuju se riječima: „člana 35ć stav 4“. 

 

OBRAZLOŽENJE: 

  

Imajući u vidu da se članom 21 Predloga zakona kojim se poslije člana 35a važećeg Zakona 

dodaje novo poglavlje i deset novih članova,  u članu 35ć stav 3 propisuje da je rukovodilac 

organizacione jedinice Ministarstva nadležne za poslove zaštite i spašavanja rukovodilac 

Operativnog štaba, a da stav 4 ovog člana predviđa da članove Operativnog štaba imenuje Vlada, 

navedeno rješenje smatramo cjelishodnim. 

 

Predstavnik predlagača zakona prihvatio je navedene amandmane Odbora. 
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Odbor je uočio pravno-tehničke greške koje će u saradnji sa predstavnikom predlagača zakona 

biti otklonjene prilikom pripreme teksta zakona za objavu. 

 

Treća tačka dnevnog reda: GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O SPOLJNOJ TRGOVINI 

KONTROLISANOM ROBOM ZA 2014. GODINU 

 

Prije prelaska na raspravu o ovoj tački dnevnog reda, predsjednik Odbora je podsjetio da je 

Vlada Crne Gore, saglasno odredbi člana 7 tačka 3 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti 

bezbjednosti i odbrane, i obavezi koja je utvrđena kroz usvajanje Zaključaka na 11. sastanku 

Cetinjskog parlamentarnog foruma „Uloga parlamenta u sistemu kontrole uvoza i izvoza 

naoružanja”, Odboru podnijela Godišnji izvještaj o spoljnoj trgovini kontrolisanom robom za 

2014. godinu.  

 

Uvodno obrazloženje imao je načelnik Direkcije za politiku i režim spoljne trgovine 

Ministarstva ekonomije, mr Kadrija Kurpejović. 

 

U raspravi su učestvovali: Snežana Jonica i Velizar Kaluđerović. 

 

Zamjenica predsjednika Odbora Snežana Jonica je izrazila interesovanje šta je moglo 

proizvesti intenzivno povećanje broja privrednih subjekata koji se bave spoljnom trgovinom 

naoružanjem, vojnom opremom i nevojnim ubojnim sredstvima, tražeći precizne podatke o 

registrovanim privrednim subjektima i njihovoj vlasničkoj strukturi. Takođe, Jonica je zahtijevala 

informacije o kompanijama kojima je izdata dozvola, odnosno o kompanijama kojima je odbijen 

zahtjev za izdavanje dozvole za brokering aktivnosti, kao i informacije o konkretnoj sadržini 

izvoznih transakcija, apostrofirajući specifičnost krajnjih destinacija kojima se vrši izvoz.   

 

Član Odbora Velizar Kaluđerović se interesovao za pregled izdatih dozvola i vrijednost 

izvršenog izvoza vojne opreme u Irak.  

 

Nakon  sprovedene rasprave, Odbor je na osnovu člana 21 Zakona o parlamentarnom 

nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, a uvažavajući obavezu utvrđenu kroz usvajanje 

Zaključaka na 11. sastanku Cetinjskog parlamentarnog foruma „Uloga parlamenta u sistemu 

kontrole uvoza i izvoza naoružanja” i tačku 3.5 Plana parlamentarnog nadzora za 2015. godinu, 

Skupštini podnio 

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU GODIŠNJEG IZVJEŠTAJA O SPOLJNOJ TRGOVINI 

KONTROLISANOM ROBOM ZA 2014. godinu 

 

Odbor je, uz prisustvo načelnika Direkcije za politiku i režim spoljne trgovine Ministarstva 

ekonomije u Vladi Crne Gore, informisan o primjeni propisa iz oblasti spoljne trgovine 

naoružanjem, vojnom opremom i robom dvostruke namjene, politici izvozno-uvozne kontrole, 

nacionalnim kontrolnim listama, postupku izdavanja dozvola, dosadašnjem iskustvu na polju 

kontrole spoljne trgovine kontrolisanom robom, aktivnom učešću u procesu edukacije i daljem 
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unapređenju sistema kontrole, a izvšena je i analiza statističkih podataka prikazanih u Aneksima. 

Takođe, članovima Odbora je predstavljena i saradnja Ministarstva sa domaćim i međunarodnim 

institucijama i organizacijama u predmetnoj oblasti. 

Odbor je konstatovao da je prihvatanje standarda u oblasti kontrole spoljnotrgovinskih 

tokova naoružanjem, vojnom opremom i robom dvostruke namjene, kojih se pridržavaju sve 

zemlje ujedinjene u borbi protiv terorizma i proliferacije oružja za masovno uništenje na 

globalnom nivou, od izuzetne važnosti za Crnu Goru u međunarodnom sistemu izvozne kontrole. 

S tim u vezi, članovi Odbora su pozitivnim ocijenili dosljedno zalaganje Vlade Crne Gore za 

primjenu svih međunarodnopravnih instrumenata koji regulišu oblast razoružanja i kontrole 

naoružanja, kao i podržavanje svake nove konstruktivne inicijative usmjerene ka jačanju i 

proširivanju međunarodne saradnje u interesu smanjenja i eliminisanja rizika i posljedica 

proizvodnje i upotrebe bilo koje vrste oružja ili ubojnih sredstava. 

  

Na planu neproliferacije oružja za masovno uništenje i borbu protiv terorizma,  Odbor je 

apostrofirao značaj rada na unapređenju zakonodavnog okvira za implementaciju rezolucije UN 

1373 i 1540, i s tim u vezi pozitivno ocijenio usvajanje Akcionog plana za sprovođenje rezolucije 

1540 za period 2014-2018, kao i formiranje Koordinacionog tijela za njegovo sprovođenje.  

Odbor je iskazao podršku primjenjivanju sveobuhvatnijih kriterijuma u postupku kontrole 

spoljne trgovine naoružanjem, vojnom opremom i robom dvostruke namjene u odnosu na one koje 

predviđa Ugovor o trgovini oružjem (ATT) koji je Crna Gora ratifikovala u julu 2014. godine.  

Imajući u vidu da svako unapređenje odgovorne kontrole izvoza, uvoza i transfera oružja, 

povećava kako regionalnu tako i globalnu bezbjednost, članovi Odbora su pozitivnom istakli 

činjenicu da je Crna Gora u grupi zemalja koje su prve pristupile Međunarodnom sporazumu o 

kontroli trgovine oružjem. 

U cilju podizanja kapaciteta institucija za što efikasnije sprovođenje sistema kontrole 

spoljne trgovine kontrolisanom robom, donošenja i primjenu propisa u ovoj oblasti, Odbor je 

iskazao podršku zalaganjima u pogledu jačanja i unapređivanja saradnje na regionalnom i 

međunarodnom planu. U skladu sa navedenim, članovi Odbora su veoma značajnim ocijenili 

nastavak intenzivne saradnje Ministarstva ekonomije sa međunarodnim organizacijama i 

institucijama tokom 2014. godine, shodno Odluci Savjeta EU 2012/711/CFSP – kojom su 

predvidjene aktivnosti COARM podrške u oblasti kontrole izvoza naoružanja i vojne opreme, a u 

okviru EU programa saradnje u kontroli izvoza robe dvostruke namjene na polju kontrole spoljne 

trgovine naoružanjem, vojnom opremom i robom dvostruke namjene.  

U okviru zaključnih ocjena Odbor je ponovio važnost primjene odgovarajućih standarda i 

poštovanja propisanih kriterijuma za izdavanje dozvola, te blagovremenog djelovanja u cilju 

postizanja pune usaglašenosti sa utvrđenim politikama i mehanizmima relevantnih međunarodnih 

organizacija, sa posebnim osvrtom na realizaciju planiranih aktivnosti u procesu evropskih 

integracija. 

 

Nakon sprovedene cjelovite rasprave, Odbor je većinom glasova prihvatio Izvještaj i 

podržao stav Ministarstva ekonomije da je unapređenje sistema izvozno-uvozne kontrole potrebno 

nastaviti.  
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Za Izvještaj u cjelini glasalo je šest poslanika: Mevludin Nuhodžić, mr Milutin Simović, 

Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja i Suljo Mustafić; Snežana Jonica je 

glasala protiv, dok je Velizar Kaluđerović bio uzdržan. 

 

 

Četvrta tačka dnevnog reda: TEKUĆA PITANJA  

 

U okviru ove tačke dnevnog reda, usvojeni su zapisnici sa 44, 45, 46, 47 i 48. sjednice.  

 

Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  

 

Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

 

Sjednica je završena u  12 sat i 55 minuta.  

 

 

ZAPISNIK SAČINILA:  

    Zorana Baćović       PREDSJEDNIK ODBORA 

                   Mevludin Nuhodžić 

 


